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Obec Radonice 

Zastupitelstvo obce 

  

 

 

Zápis z 8. zasedání zastupitelstva obce  

konaného 13. 12. 2023 v zasedací místnosti Obecního úřadu v Radonicích   

 

 

Zasedání zahájeno v 19.00 hodin. 

Přítomno  : 10 členů   

Omluveni  : Václav Myslivec, Petr Janík, Ing. Jana Bártová, Michal Matoušek,  

                         Oldřiška Mrázová 

Předsedající :  Ing. Stanislav Němec, MBA  

Ověřovatelé :  Jaromír Forman, František Bittner                   

Zapisovatel  :  Věra Bábíčková 

 

Místostarosta obce konstatoval, že zastupitelstvo obce se sešlo v počtu 10 členů a je 

usnášeníschopné. 

Z jednání je pořízen zvukový záznam. 

 

 

Hlasování pro zvolené ověřovatele : 

Pro :        10                Proti :       0        Zdržel se :     0 

 

 

Pořad jednání: 

 

8/1    Zpráva kontrolního výboru 

8/2    Zpráva o činnosti Rady    

8/3    Zpráva o činnosti Obecní policie 

8/4    Rozpočet obce na rok 2024 a rozpočtový výhled na roky 2025-2027 

8/5    Motivační program ke zlepšení vzhledu obce  

8/6    Prodej pozemku p.č. 205/88 – revokace usnesení 

 

Náměty, připomínky a dotazy členů zastupitelstva a občanů  

 

 

Rozprava:    bez připomínek.  

  

 

Hlasování pro schválení pořadu jednání: 

Pro :        10                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Pořad jednání byl schválen.  
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8/1      Zpráva kontrolního výboru 

   - předkladatel Miroslav Moudrý – předseda kontrolního výboru  

 

 

Dne 12. 12. 2023 se konalo zasedání kontrolního výboru ve složení: 

Přítomní za kontrolní výbor:   p. M. Moudrý  

                                                    p. P. Hroudová Formanová       

           p. M. Matoušek    

Přítomni za OÚ Radonice :    p. V. Bábíčková 

 

Zpráva ze zasedání kontrolního výboru je v příloze č. 1. 

 

 

Rozprava:    bez připomínek. 

 

 

Usnesení č. 8/1 : 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

Zprávu kontrolního výboru. 

 

Hlasování : 

Pro :        10                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

8/2      Zpráva o činnosti Rady    

   - předkladatel Ing. Stanislav Němec, MBA – starosta obce  

 

- rada se od posledního zastupitelstva 30. 10. 2023 sešla 4 x + 27. 11. 2023 se konalo 

pracovní zastupitelstvo, 

- rada se hlavně zabývala přípravou rozpočtu na rok 2024, 

- rada projednala dokumentaci EIA ke stavby SOKP 520 a odeslala vyjádření na 

ministerstvo životního prostředí, 

- byl založen běžný a spořící účet u Oberbank s úrokovou sazbou 5 %, účty u Komerční 

banky, kde nebylo žádné úročení budou zrušeny,  

- obec kontaktoval advokát společnosti Bayeta, s.r.o. s nabídkou na převod pozemků 

a infrastruktury v ulici Na svahu, rada odsouhlasila zaslání odpovědi, že pozice obce 

zůstává v této věci již řadu let neměnná a podmínky převzetí v průběhu minulých let byly 

společnosti Bayeta několikrát zaslány, avšak bez jakékoliv reálné reakce,  

- údržba obce: 

- starosta obce vyslovil poděkování panu Bittnerovi z údržby obce za úklid sněhu, 

- od 1. 2. 2024 nastoupí nový zaměstnanec údržby, 

- obec zakoupila sněžné dělo, předchozí roky se prováděla zápůjčka, 

-  kulturní akce: 

 - probíhá setkávání seniorů, 

 - v základní školení se uskutečnila akce seniorů s dětmi pečení perníčků, 

 - rozsvícení stromečku,  

 - divadelní představení,  

 - vánoční představení v RPA bude v neděli 17. 12. 2023.  
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Rozprava:   

- Ing. Vrba – informoval, že komunikoval se zástupci společnosti Bayeta ohledně předání 

pozemků a infrastruktury do majetku obce a vznesl dotaz, co tomuto předání brání a proč 

obec toto převzít nechce, 

- Ing. Němec Stanislav – obec nikdy neřekla, že infrastrukturu nepřevezme, znovu opakuji, 

že podmínky převzetí v průběhu minulých let byly společnosti Bayeta několikrát zaslány, 

avšak bez jakékoliv reálné reakce, 

- Ing. Růžička – opakoval, že ze strany obce je nabízena součinnost k převzetí, ale ze strany 

společnosti Bayeta je komunikace minimální,  

- do diskuse se zapojili i ostatní zastupitelé.  

  

 

Usnesení č. 8/2 : 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

Zprávu o činnosti rady. 

 

Hlasování : 

Pro :        10                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

8/3      Zpráva o činnosti Obecní policie 

   - předkladatel Aleš Flídr, velitel obecní policie   

   

   Velitel Obecní policie Radonice se z jednání zastupitelstva omluvil. Starosta obce 

konstatoval, že všichni zastupitelé Zprávu o činnosti OP obdrželi písemně, a tudíž není nutné 

ji znovu celou číst (celá zpráva o činnosti je v příloze č. 1). 

 

 

Rozprava:  bez připomínek. 

 

 

Usnesení č. 8/3 : 

Zastupitelstvo obce schvaluje: 

Zprávu o činnosti Obecní policie. 

 

Hlasování : 

Pro :        10                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

8/4      Rozpočet obce na rok 2024 a rozpočtový výhled na roky 2025-2027 

   - předkladatel Ing. Stanislav Němec, MBA – starosta obce  

    

      Přestože se nacházíme ve velmi komplikované celkové ekonomické situaci 

s vysokou mírou inflace a v příštím roce pocítíme i důsledky úsporných opatření ve veřejných 

financích, hospodaření obce se daří dlouhodobě držet v rámci schválených rozpočtů a ani pro 

nadcházející rok tomu není jinak.  
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      Rozpočet obce pro rok 2024 je jako každoročně koncipován tak, aby běžné daňové 

i nedaňové příjmy pokrývaly minimálně běžné výdaje obce, výdaje investiční jsou pak 

dofinancovávány z vlastních kapitálových zdrojů. 

      V letošním roce se rozpočet ve své provozní části drží ve schválených limitech 

a zajišťuje bezproblémový chod obce. V oblasti investiční však došlo v důsledků průtahů 

s vydáním stavebního povolení k posunu realizace stavby bytového domu, takže zhruba dvě 

třetiny plánovaných nákladů na tuto akci zůstanou nedočerpány a bude je třeba zahrnout do 

rozpočtu na rok příští. Příjmová stránka letošního rozpočtu pak bude poznamenána tím, že 

nebyl realizován prodej pozemku 205/88, protože kupující vybraný na základě internetové 

aukce, nakonec od koupě odstoupil, a i zde tedy prodej pozemku přechází do roku 2024. 

V obou případech se v absolutní částce se jedná o cca osm miliónů korun, takže dopad do 

celkové bilance rozpočtu roku 2023 se vzájemně eliminuje. 

      Celkově výsledek rozpočtu roku 2023 a běžné i kapitálové zdroje dávají všechny 

předpoklady k sestavení takového rozpočtu pro rok 2024, který umožní bezproblémové 

financování všech provozních i investičních oblastí v obci. 

     Celkové zdroje rozpočtu jsou tvořeny zůstatky na účtech, které by k 1.1.2024 měly 

činit cca 17,9 mil. Kč (k 31.10. činil zůstatek na účtech obce 20.271 tis. Kč), dále pak 

daňovými příjmy ve výši cca 31 mil Kč a příjmy nedaňovými ve výši cca 13,5 mil Kč.   

Celkové příjmy jsou tedy plánovány ve výši 44.570 tis. Kč, celkové zdroje rozpočtu pro 

rok 2024 tedy včetně zůstatku na účtech činí 62.504 tis. Kč. 

V daňových příjmech jsou promítnuty změny v rozpočtovém určení daní, kde dochází ke 

snížení podílu pro obce z daní z příjmu, na druhé straně se o 80 % zvyšuje daň z nemovitostí. 

   Všechny daňové příjmy jsou v rozpočtu uvedeny na spodní hranici odhadu bez 

zahrnutí ekonomického růstu a tím vyššího daňového výběru, reálně je předpoklad, že mohou 

být o vyšší statisíce až jednotky miliónů korun vyšší.  

      V nedaňových příjmech je podstatná částka 8.900 tis. Kč za prodej pozemku 205/88, 

ostatní nedaňové příjmy vycházejí z reality letošního roku, s navýšením se počítá u příjmů 

z pronájmu bytů o 200 tis. Kč, protože ve druhé polovině roku bude možno pronajmout byty 

v dokončeném bytovém domě. Oproti letošnímu roku se předpokládá i vyšší příjem z úroků 

z prostředků na běžném účtu, zde však budeme muset změnit banku, protože Komerční banka 

úročení neposkytuje prakticky žádné. Rada již v této věci zahájila jednání a lze předpokládat, 

že obecní prostředky budou úročeny cca 4-5 %.  

      Na straně výdajové rozpočet ve své provozní části počítá s běžnými provozními 

výdaji ve výši 31.670 tis. Kč proti běžným příjmům 35.670 tis. Kč.  

Nejpodstatnější sumou v provozní oblasti je neinvestiční příspěvek základní a mateřské škole 

v celkové výši 7.500 tis. Kč. Tato částka je tvořena jednak náklady na mzdy nepedagogických 

pracovníků školy, ale především výdaji na dovybavení školy učebními a výukovými 

pomůckami, náklady na softwarové vybavení a podobně. Rozpočet vychází z detailně 

zpracovaných a odůvodněných požadavků ředitelky školy, které byly projednány s vedením 

obce. Jejich výše odpovídá náběhu dalších tříd a tím i vyšším nárokům na počet 

pedagogického i nepedagogického personálu, učební pomůcky a celkový provoz školy.  

      Ostatní částky v provozní oblasti odpovídají dlouhodobým zkušenostem obce a jsou 

většinou upravovány pouze tak, aby reflektovaly inflaci či růst mezd. Detailně je však třeba 

zmínit navýšení příspěvku TJ Slavia z částky 400 tis. Kč na 600 tis. Kč, které kromě běžného 

provozu sportovcům umožní vybudování workoutové sestavy na fotbalovém hřišti a osvětlení 

tréninkového hřiště. TJ Slavia a zejména její fotbalový oddíl se v posledních letech zaměřila 

zejména na aktivity pro děti a dosahuje v této oblasti velmi dobrých výsledků. Její činnost 

v obci je tedy velmi prospěšná a náš příspěvek by tomu měl odpovídat. 

      Investice pro rok 2024 jsou plánovány ve výši 12.900 tis. Kč. 

Nejvýznamnější investicí je samozřejmě dokončení bytového domu s částkou 8.000 tis. Kč. 

Další akcí, kterou rozpočet umožní financovat je pak rekonstrukce komunikace v ulici Zápská 

v délce cca 300 m od křižovatky s Ligasovou až na konec obce. Tento úsek komunikace je 
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velmi špatném stavu, ale protože je dosud ve vlastnictví Středočeského kraje, nemohli jsme 

provést jeho opravu. V současné době však Kraj po několikaletém jednání konečně vyhlásil 

záměr bezúplatného převodu pozemku pod touto komunikací na obec, takže bude možno 

rekonstrukci provést. Počítá se s vybudováním obrubníků a s asfaltovým povrchem a náklady 

ve výši 2.200 tis. Kč. Projekční práce na tuto akci již byly zahájeny.   

      V plánu investic je pamatováno i na pořízení další traktorové sekačky pro údržbu 

obce. Tento požadavek údržby je vzhledem ke stáří současného technického vybavení i stále 

narůstajícím plochám, které je třeba udržovat, zcela odůvodněný, a proto je na nákup traktoru 

vyčleněno 700 tis. Kč. 

      V investiční části je zahrnuta rovněž částka na odvod DPH ze stavby obecního domu 

(jedná se již o poslední splátku rozložené daňové povinnosti) a rovněž DPH z plánovaného 

prodeje pozemku 205/88 v celkové sumě 2.000 tis. Kč. 

 

      Rozpočet je sestaven jako vyrovnaný a ve své celkové struktuře zabezpečuje 

běžný provoz obce i potřebné investice na požadované úrovni.  Doporučuji ho tedy 

zastupitelstvu přijmout tak, jak je navržen, stejně jako rozpočtový výhled, který na 

rozpočet navazuje. 

 

 

Rozprava:  

- Ing. Němec Tomáš – k možnému prodeji pozemku konstatoval, že bude také záležet na 

tom, jestli případně budou potřeba v dalších letech finanční prostředky na vybudování 

fotovoltaiky,  

- Ing. Němec Stanislav – uvidí se podle situace.  

 

 

Usnesení č. 8/4 : 

Zastupitelstvo obce: 

 

1.  Schvaluje: 

1.1.   Rozpočet obce na rok 2024 ve znění uvedeném v příloze č. 1.  

 Rozpočet se schvaluje jako vyrovnaný. 

1.2.   Rozpočtový výhled na roky 2025-2027 ve znění uvedeném v příloze č. 5.  

 

Hlasování : 

Pro :        10                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

8/5      Motivační program ke zlepšení vzhledu obce  

   - předkladatel Ing. et Ing. Tomáš Němec – předseda finančního výboru 

 

    Stejně jako v předchozích letech bude v roce 2024 vyhlášen Motivační program ke 

zlepšení vzhledu obce (příloha č. 1). Cílem programu je přimět majitele nemovitostí v obci 

k opravám a zlepšení vzhledu jejich objektů a tím dosáhnout dalšího zlepšení vzhledu naší 

obce. 

   Motivační program byl naposledy upraven v roce 2008 na základě usnesení 

Zastupitelstva 12/5. Za uplynulých 15 let narostly významně ceny všech vstupů a tomu by 

měla odpovídat i výše příspěvku. 
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   V upravených Zásadách se tedy částka zvyšuje z 20.000 Kč na 30.000 Kč a také se 

mění pravidlo, že žádost může být podána pro každý objekt pouze jednou, nyní je možné 

žádat každých 10 let. 

   Také byly na základě minulých zkušeností byly posunuty termíny pro podání a přijetí 

žádosti, které dávají žadatelům dostatečný čas pro potřebnou administrativu. Tím bychom se 

měli vyvarovat schvalování výjimek pro ty, kteří zažádali pozdě atd. 

 

Rozprava:  

- Ing. Vrba – vznesl dotaz, že v „Zásadách“ se hovoří o revitalizačním programu, 

-  Ing. Němec Stanislav – vysvětlil, že revitalizační program byl přijat v roce 2007 a od roku 

2008 je v rámci něj vyhlašován motivační program. Původně bylo v rozpočtu počítáno na 

motivační program s částkou 100.000,- Kč, po navýšení částky to bude 150.000,- Kč. 

Vzhledem k tomu, že motivační program je zařazen do § 3745 péče o vzhled obce je i pro 

toto navýšení v rámci tohoto paragrafu dostatek finančních prostředků. 

 

 

Usnesení č. 8/5 : 

Zastupitelstvo obce 

1.     Schvaluje: 

1.1. Zásady pro poskytování příspěvků ke zlepšení vzhledu obce v rámci Revitalizačního 

programu (příloha č. 1). 

1.2. Motivační program ke zlepšení vzhledu obce v roce 2024 (příloha č. 2). 

 

2.     Ukládá: 

2.1.  Obecnímu úřadu 

 Zveřejnit vyhlášení Motivačního programu pro rok 2024 na úřední desce obce 

 a na webových stránkách obce. 

 Termín: do 18. 12. 2023 

 

Hlasování : 

Pro :        10                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

8/6      Prodej pozemku p.č. 205/88 – revokace usnesení 

   - předkladatel Ing. Stanislav Němec, MBA – starosta obce  

 

   O prodeji pozemku p.č. 205/88 o výměře 811 m2 rozhodlo zastupitelstvo svým 

usnesením 3/5 ze dne 27. 2. 2023, přičemž v bodě 2.1. tohoto usnesení stanovilo minimální 

cenu ve výši 12.000 Kč/m2.  Za tuto částku byl pozemek nabídnut v internetové aukci, v níž 

se zaregistrovali dva zájemci, z nichž jeden nabídl kupní cenu ve výši 9.732.000 Kč, takže 

s ním bylo zahájeno jednání o uzavření kupní smlouvy. Zájemce však nakonec od záměru 

koupě pozemku odstoupil, takže pozemek zůstal neprodán. S prodejem pozemku i nadále 

počítá rozpočet pro rok 2024 jako se zdrojem financování pro stavbu bytového domu, takže 

rada obce zorganizuje novou internetovou dražbu na jaře roku 2024. Zkušenost z letošní 

aukce a aukcí předchozích ukazuje, že z obchodního hlediska se jeví jako výhodnější vyhlásit 

poněkud nižší vyvolávací cenu a tím získat větší okruh registrovaných zájemců, což ve finále 

vede k dosažení vyšší prodejní ceny.  
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   Navrhuji tedy schválit usnesení tak, jak je výše uvedeno. 

 

 

Rozprava: bez připomínek.  

 

 

Usnesení č. 8/6 : 

Zastupitelstvo obce 

1.      Revokuje: 

1.1. Své usnesení č. 3/5 bod 2.1. ze dne 27. 2. 2023 a stanovuje novou minimální prodejní 

 cenu ve výši 10.000,- Kč/m2. 

 

Hlasování : 

Pro :        10                Proti :       0        Zdržel se :     0 

Návrh usnesení byl přijat. 

 

 

 

Náměty, připomínky a dotazy členů zastupitelstva a občanů  

 

- Ing. Růžička – informoval zastupitele o novém zákonu o valorizaci odměn zastupitelů,  

-  Ing. Němec Stanislav – konstatoval, že by byl pro ponechání odměn v současné výši,  

- Ing. Hošek – vznesl dotaz ohledně svozu odpadu, minulý týden v části jejich ulice nebyl 

 odvezen komunální odpad, 

- pan Bittner – upřesnil, že řidič svozové firmy, který tu jezdí pravidelně byl nemocný 

 a řidič, který ho zastupoval tuto oblast nezná. Je tedy možné, že z tohoto důvodu nebyly 

 všechny  nádoby vyvezeny.   

 

 

Jednání zastupitelstva obce bylo ukončeno ve 20.07 hodin. 

 

 

Podpisy ověřovatelů: 

 

 

Jaromír Forman                 ………………………………… 

       

 

 

František Bittner               ………………………………… 

   

 

 

 

 

 

 

…………………………………                                 …………………………………… 

   Ing. Stanislav Němec, MBA                                                 Ing. Zdeněk Růžička 

              starosta obce                                                                 místostarosta obce 
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                          příloha č. 1 k bodu 8/1   
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                          příloha č. 1 k bodu 8/3   
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                          příloha č. 1 k bodu 8/4   
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                          příloha č. 2 k bodu 8/4   
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                          příloha č. 3 k bodu 8/4   
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                          příloha č. 4 k bodu 8/4   
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                          příloha č. 5 k bodu 8/4   
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                          příloha č. 1 k bodu 8/5 
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                          příloha č. 2 k bodu 8/5   

 

 
 

 


